
MMiillíí  ččiittaatteelliiaa,,
Z každej strany často počujem vety:“ Nemám čas!“, „ Nestíham!“
Používajú ich čoraz častejšie aj mladí ľudia. Nechápem, kam sa
ten čas stráca? V tejto hektickej a uponáhľanej dobe vládnu
povinnosti, práca a panuje stres, ktorý je spúšťačom rôznych
chorôb a psychických problémov.Prichádza jeseň, čas, keď
množstvo svetla a slnečných lúčov postupne ubúda. Dostaneme
od prírody menej podnetov, ktoré  budú stimulovať naše
pozitívne emócie. September je nielen prvým jesenným
mesiacom, mesiacom kedy začína školský rok, ale aj mesiacom
jesenných prác v záhradkách, oberania a zavárania. Zaváraniny 
z vlastnej úrody sú predsa len najlepšie a najzdravšie. Na dôvažok
dobre vieme ako sme ich pripravovali a odkiaľ pochádzajú
suroviny.

Letné hubárčenie v našich lesoch trochu sklamalo, pretože
neponúklo očakávanú úrodu húb, tak hádam to doženie táto sezóna a za sľúbeného pekného jesenného počasia a babieho leta s
chuťou vyrazíme do hôr, aby sme si doplnili zásoby sušených, mrazených a zaváraných plodov. Prechádzkou na čerstvom vzduchu
pookrejeme, oddýchneme si a pozitívne sa naladíme. Cestou si môžeme natrhať pestrofarebnú jesennú kyticu, ktorá rozjasní náš
domov a zakaždým poteší naše oči.
Nájdite si ten drahocenný čas, lebo „Čas  je vzácny“, uvarte si nami ponúkaný bylinkový čaj, ktorý poteší vašu dušu a telo a začítajte
sa do týchto stránok.
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TERMÍNY ZBERU PLASTOV

Fúkaj, fúkaj vetríček,
ovievaj mi líčka,

nech sú pekné červené,
ako dve jabĺčka.

Fúkaj, fúkaj vetríček,
zaspievaj mi pieseň,

že už lístie ožltlo,
lebo prišla jeseň.

V mesiaci november sa uskutoční 
v kultúrno-spoločenskom stredisku na kolónii

V. ročník
Výstavy koláčov

Bližšie informácie sa včas dozviete.
Tešíme sa na Vašu účasť

FO Pravenec
Vás pozýva na tradičnú

Štefanskú zábavu

Bližšie informácie sa včas dozviete

FO Pravenec a KpKŠaV
Vás pozýva na tradičnú

Hodovú zabíjačku

Bližšie informácie sa včas dozviete

Fašiangová skupina v spolupráci s Obecným úradom 
v Pravenci pozýva občanov na

tradičnú hodovú zábavu
ktorá sa uskutoční 23. novembra 2012,

vo veľkej sále Obecného domu v Pravenci,
so začiatkom o 20.00 hod.



ZZoo  zzaassaaddnnuuttíí  oobbeeccnnééhhoo  zzaassttuuppiitteeľľssttvvaa spracovať na kompost.
b) správu hlavného kontrolóra obce z vykonaných kontrol
c) informáciu o možnosti zriadenia spoločného hasičského zboru
s obcou Nitrianske Pravno s ročným príspevkom
1euro/obyvateľ/rok a uložilo obecnému úradu predložiť návrh
zmluvy o zriadení spoločného hasičského zboru na najbližšom
zasadnutí obecného zastupiteľstva
2. schválilo:
a) druhú úpravu programového rozpočtu obce Pravenec na rok
2012 tak, ako bola predložená
b) všeobecne záväzné nariadenie o výške príspevkov v materskej
škole a školskej jedálni zriadených obcou Pravenec 
s nasledovnou zmenou:
v § 2 bod 2 písm. a) sa vypúšťa nasledovný text: „Za detského
stravníka na čiastočnú úhradu nákladov spojených s činnosťou 
v školskej jedálni je za každý mesiac určený príspevok na réžie
1,26 eur mesačne za jedného detského stravníka bez ohľadu na
to, koľko dní v mesiaci sa dieťa odstravuje. Príspevok na réžie sa
pripočítava ako paušál za mesiac k príspevku na potraviny 
a uhrádza sa spolu s príspevkom na potraviny.“ Schválením
predmetného nariadenia došlo k zvýšeniu príspevkov zákonných
zástupcov detí v MŠ a so zvýšením príspevkov pre dospelých
stravníkov v ŠJ. Príspevok za pobyt dieťaťa sa zvýšil z 8,30
eur/dieťa/mesiac na 12 eur a príspevok na stravu sa  zvýšil pre
dospelého stravníka z 2,25 eur na 2,45 eur na 1 obed.
Po konzultácii s vedúcou školskej jedálne sa  vypustilo z návrhu
VZN ustanovenie o povinnosti platiť v prípade detského
stravníka príspevok na réžie 1,26 eur mesačne na jedno dieťa,
nakoľko vyberaný príspevok na stravu kryje v plnej výške aj réžie
a nie je potrebné na ne dodatočne prispievať.
c) všeobecne záväzné nariadenie, ktorým sa mení a dopĺňa
všeobecne záväzné nariadenie č. 1/2009, ktorým sa upravujú
podmienky poskytovania sociálnych služieb v obci Pravenec.
V súlade s novelou zákona o sociálnych službách OZ schválilo na
zasadnutí obecného zastupiteľstva konanom 21.6.2012 dodatok
k VZN č. 1/2009. Týmto dodatkom sa určila výška úhrady za
hodinu poskytovania opatrovateľskej služby z 0,80 eur na 1,86
eur, čo bolo zákonných 50% ekonomicky oprávnených
nákladov(EON) vznikajúcich obci pri poskytovaní opatrovateľskej
služby. Účinnosť malo nariadenie nadobudnúť 1.10.2012. Aj na
tlak samospráv bola ďalšou novelou zákona o sociálnych
službách povinnosť platiť úhradu vo výške 50% EON zo zákona
vypustená a určenie výšky úhrady bolo ponechané na
poskytovateľa služby, a teda na obec. Keďže pri sume 1,86 eur by
opatrovaný platil pri 7,5 hodinovom pracovnom čase, za 22
pracovných dní 286 eur, čo je v porovnaní s predchádzajúcou
sadzbou nárast o 162,8 eur, rozhodlo sa OZ prijať ďalší dodatok,
ktorým sa síce uhrádza za poskytovanie sociálnych služieb zvýši,
ale nie až v takej miere. Za hodinu poskytovania služby tak občan
zaplatí od 1.10.2012 1,10 eur. 
d) žiadosť Mgr. Evy Zábojníkovej, Agátová 515/9, Kanianka 
o odkúpenie pozemku parc. č. 952/9, k.ú. Pravenec, o výmere 496
m2, druh trvalé trávne porasty, za cenu 6 eur/m2. 
Poplatky súvisiace so zápisom zmluvy do katastra nehnuteľností
vo výške 66 eur bude znášať Mgr. Eva Zábojníková.
3. súhlasilo:
a) s vypílením troch kusov drevín (2 ks dub, 1 ks osika) na
cintoríne v časti dedina
4. uložilo:
a) obecnej rade v spolupráci s obecným úradom pripraviť
podklady pre vyhotovenie pasportu dopravného značenia v obci
b) komisii pre územné plánovanie, stavebný poriadok a životné
prostredie v spolupráci s ostatnými poslancami obecného
zastupiteľstva  navrhnúť poriadok pochovávania na cintoríne 
v časti kolónia

Rokovanie Obecného zastupiteľstva v Pravenci bolo v súlade 
s rokovacím poriadkom Obecného zastupiteľstva zvolané na
23.augusta 2012.  Zasadnutie obecného zastupiteľstva sa konalo
v kultúrno-spoločenskom stredisku v časti kolónia.
Na zasadnutí obecné zastupiteľstvo prijalo uznesenia, ktorými:
1. zobralo na vedomie: 
a)  správu starostu obce o plnení uznesení z predchádzajúceho
zasadnutia OZ a o činnosti obce, v ktorej starosta informoval:
- zámena pozemkov medzi obcou Pravenec a Jánom Kozárom
bola zavŕšená odvkladovaním zámennej zmluvy
- zmluva o nájme pozemku s Michalom Hudekom bola
podpísaná
- zmluva o nájme pozemkov s Ing. Jozefom Tipulom je zatiaľ
podpísaná iba zo strany obce, žiadateľ bol k podpisu zmluvy
vyzvaný
- k podpisu zmluvy o uzavretí budúcej zmluvy o zriadení
vecného bremena medzi obcou Pravenec a žiadateľom Peter
Žužafka a Mgr. Adriana Nesládková budú žiadatelia vyzvaní
- žiadosť o prenájom pozemku 1219/16 od LESY SR, š.p. bola
podaná
- stretnutie ohľadom určenia pravidiel pre využívanie
futbalového ihriska verejnosťou sa uskutočnilo 22.6.2012
- harmonika na podnet klubu dôchodcov v časti kolónia bola
zakúpená
- k plneniu uznesení z predchádzajúcich zastupiteľstiev podá
správu hlavný kontrolór obce v bode 6 program rokovania
- 25. júla sa uskutočnilo rokovanie so zástupcami pôšt za účelom
udržania súčasnej prevádzkovej doby pošty v našej obci – pošta
mala byť otvorená max. 4 – 5 hodín počas dňa – aj úsilím
zamestnankýň pôšt sa podarilo nateraz dosiahnuť, aby pošta
fungovala v pôvodnom režime 
- 27. júla sa uskutočnilo rokovanie na pôde TSK so zástupcami
ministerstva dopravy, Železničnej spoločnosti Slovensko,
Trenčianskeho samosprávneho kraja – odboru dopravy, SAD
Prievidza a dotknutých samospráv – aj napriek úsiliu starostov
dotknutých obcí sa osobnú železničnú dopravu nepodarilo
obhájiť a v novom grafikone sa už s traťou Prievidza – Nitrianske
Pravno nepočíta
- miestna komunikácia v časti dedina od mosta cez rieku Nitra
po štátnu cestu bola vyspravená
- v časti dedina, v miestnej komunikácii smerom k rodinnému
domu súp. č. 97 sa realizuje výmena rúry, nakoľko je zlomená 
a bráni plynulému odtekaniu vody z Dráh
- z naplánovaných akcií prebieha výstavba spojovacieho
chodníka v časti kolónia v smere od miestnej komunikácie 
k bytovému domu súp. č. 351 
- dom smútku v časti kolónia – bola podaná reklamácia z dôvodu
vlnenia sa strešnej krytiny pravdepodobne pod vplyvom sklonu
strechy a pôsobenia tepla – reklamácia je v riešení dodávateľa
stavby
- obnova detských ihrísk – v krátkej dobe by mali byť na oboch
detských ihriskách namontované 2 hracie zariadenia – domček
so šmýkačkou a hojdačky; hracie zariadenia budú svojpomocne
natreté
- prevádzkovanie kompostoviska ukázalo prvé nedostatky – 
v žiadnom prípade nemôžeme občana vylúčiť z procesu
zhodnocovania biologicky rozložiteľného odpadu (BRO). Občan
musí zhodnocovať biologicky rozložiteľný odpad doma, na
svojom pozemku, prostredníctvom domáceho kompostéra. To
množstvo BRO, napr. lístie, drobné konáre, tráva, ktoré nedokáže
spracovať jeho domáci kompostér môže doniesť na
kompostovisko. Momentálne nie je v silách obce dovážaný BRO



c) komisii pre financie a správu majetku spracovať návrh cien obecných pozemkov pri ich odpredaji 
d) predsedom komisií predložiť návrhy na zostavenie  rozpočtu obce na roky 2013, 2014 a 2015 v termíne do 30.10.2012.

Ing. Róbert Mikulášik, starosta obce

Ing. Róbert Mikulášik, starosta obce

NNaakkllaaddaanniiee  ss  bbiioollooggiicckkyy  rroozzlloožžiitteeľľnnýýmm  ooddppaaddoomm

Ako sme informovali v predchádzajúcom čísle obecných novín, obec s cieľom zlepšenia podmienok nakladania s biologicky
rozložiteľným odpadom  vyhradila v časti dedina priestor (časť areálu bývalého družstevného dvora), kam môžu občania ten
biologicky rozložiteľný odpad, ktorý nespracuje ich domáci kompostér (kompostovisko), odkladať za účelom jeho zhodnotenia.
Občania boli ďalej informovaní o tom, že v súlade so všeobecne záväzným nariadením o komunálnom odpade a drobnom
stavebnom, sú povinní biologicky rozložiteľný odpad zhodnocovať aj naďalej prostredníctvom domácich kompostérov
(kompostovísk), a že táto povinnosť neprestala platiť ani potom, čo obec vytvorila obecného kompostovisko. 
Prevádzkovanie kompostoviska ukázalo prvé nedostatky a poukázalo na fakt, že občan naozaj nemôže byť  v žiadnom prípade
vylúčený z procesu nakladania s  biologicky rozložiteľným odpadom a musí ho zhodnocovať na svojom pozemku prostredníctvom
vlastného kompostoviska alebo domáceho kompostéru. 
Nadväzujúc na zásady tvorby kompostu nie je obec schopná pri súčasnom technickom vybavení, pri tej skladbe biologicky
rozložiteľného odpadu, ktorý občania nosia na obecné kompostovisko, z uvedeného odpadu tvoriť kompost. Žiadame preto občanov,
aby skutočne zhodnocovali biologicky rozložiteľný odpad v prvom rade na svojich pozemkoch, prostredníctvom domáceho
kompostoviska alebo zakúpeného kompostéru a až to množstvo biologicky rozložiteľného odpadu, napr. lístie, drobné konáre, tráva,
ktoré nedokážu spracovať prostredníctvom domácich kompostérov resp. kompostovísk, môžu doniesť na kompostovisko.
Taktiež upozorňujeme a žiadame občanov, aby pokosenú trávu nenosili na kompostovisko vo vreciach, ale aby ju z vriec vysypávali
na vyhradené miesto podľa pokynov umiestnených na oplotení kompostoviska a suché pohrabané lístie aby naopak nosili vo
vreciach, ktoré na jar bude predstavovať suchú zložku pri tvorbe kompostu.
Obecné kompostovisko bolo zriadené ako kompostovisko s ročnou produkciou kompostu do 10 ton. Potreba zriadiť priestor pre
zhodnocovanie biologicky rozložiteľného odpadu vyplynula z kontroly Slovenskej inšpekcie životného prostredia v roku 2010, ktorá
pri kontrole okrem iného zisťovala, ako obec nakladá s biologicky rozložiteľným odpadom vznikajúcim pri údržbe verejnej zelene.
Aj preto, aby obec dôveryhodne preukázala, že biologicky rozložiteľný odpad zhodnocuje, zriadila obecné kompostovisko.
Ešte raz žiadame občanov, aby naozaj rešpektovali uvedené pokyny a všeobecne záväzné nariadenie o komunálnom odpade 
a drobnom stavebnom odpade.

AAkkoo  ppoossttuuppoovvaaťť  pprrii  vvýýrruubbee  ddrreevvíínn

1. októbra sa začína obdobie vegetačného pokoja, teda čas, kedy je možné vypiľovať dreviny, samozrejme, po predchádzajúcom
súhlase orgánu ochrany prírody a krajiny, ktorým je v tomto prípade obec, pokiaľ sa takéto povolenie na výrub dreviny vyžaduje. Aby
občan vedel, kedy môže vyrúbať drevinu bez súhlasu obce, prinášame krátky výňatok zo zákona o ochrane prírody a krajiny.
Súhlas na výrub dreviny sa môže v odôvodnených prípadoch vydať len po posúdení ekologických a estetických funkcií dreviny 
a vplyvov na zdravie človeka a so súhlasom vlastníka alebo správcu, prípadne nájomcu, ak mu takéto oprávnenie vyplýva z nájomnej
zmluvy, pozemku, na ktorom drevina rastie, ak žiadateľom nie je jeho vlastník (správca, nájomca) a po vyznačení dreviny určenej na
výrub.
Súhlas na výrub dreviny sa nevyžaduje
a) na stromy s obvodom kmeňa do 40 cm, meraným vo výške 130 cm nad zemou, a krovité porasty s výmerou do 10 m2 alebo
b) pri obnove produkčných ovocných drevín, ak sa výsadba nových ovocných drevín uskutoční do šiestich mesiacov odo dňa výrubu,   

alebo
c) pri bezprostrednom ohrození zdravia alebo života človeka, alebo značnej škody na majetku, alebo
d) ak oprávnenie alebo povinnosť výrubu vyplýva z osobitných predpisov, alebo
e) na územiach so štvrtým alebo piatym stupňom ochrany, kde je výrub drevín zakázaný, alebo
f) ak je výrub preukázateľne nevyhnutný na zabezpečenie starostlivosti o osobitne chránenú časť prírody a krajiny a ak výrub  

vykonáva alebo obstaráva organizácia ochrany prírody, alebo
g) na stromy s obvodom kmeňa do 80 cm, meraným vo výške 130 cm nad zemou, ak rastú v súkromných záhradách a záhradkárskych 

osadách.
Ten, kto drevinu vyrúbal podľa písmen b) a c), je povinný túto skutočnosť písomne oznámiť a zároveň preukázať splnenie podmienok
na výrub drevín orgánu ochrany prírody najneskôr do piatich dní od uskutočnenia výrubu.

V ostatných prípadoch je potrebné požiadať obec o výrub dreviny na predpísanom tlačive. O výrub dreviny je potrebné požiadať
minimálne 60 dní pre plánovaným výrubom. Za vyrúbanú drevinu sa ukladá náhradná výsadba a to podľa rozhodnutia obce buď na
pozemku žiadateľa o výrub alebo inom, obcou určenom pozemku. O náhradnú výsadbu sa musí žiadateľ o výrub starať minimálne
3 roky. Správny poplatok za podanie žiadosti o výrub dreviny je 6,50 eur.

Treba mať tiež na pamäti, že vlastník (správca, nájomca) pozemku, na ktorom sa nachádza drevina, je povinný sa o ňu starať, najmä
ju ošetrovať a udržiavať. Pri poškodení alebo výskyte nákazy dreviny chorobami môže orgán ochrany prírody (obec) uložiť vlastníkovi
(správcovi, nájomcovi) pozemku vykonať nevyhnutné opatrenia na jej ozdravenie alebo rozhodnúť o jej vyrúbaní.



13. septembra si školopovinné deti a mládež zaspomínali na
nedávno skončené prázdniny jednodňovým voľnom. Mnohým
rodičom to mierne skomplikovalo život, no boli natoľko
empatickí, že pedagógov v ich štrajku podporili.
Všetko to začalo ešte pred rokom, kedy sa v Bratislave konalo
verejné zhromaždenie za zlepšenie podmienok práce v rezorte
školstva, ktorý je hlavne v oblasti financovania
dlhodobo poddimenzovaný.  Tieto
požiadavky napriek mnohým rokovaniam
zástupcov odborového zväzu nepriniesli
očakávané výsledky, nič sa nezmenilo ani po
nástupe novej vlády, dokonca  návrh
štátneho rozpočtu na rok 2013  zakladá 
v kapitole ministerstva školstva znižovanie
výdavkov pre školstvo, nerieši situáciu,
naopak konzervuje pretrvávajúci stav.
V tomto štrajku nešlo iba o platy učiteľov, išlo 
o celkové dofinancovanie školstva, ktoré je už na kolenách. Naše
tzv. bezplatné školstvo ťahá rodičom z vreciek stále viac peňazí.
Okrem vysokých nákladov na učebné pomôcky, pracovné
oblečenie, poistné, cestovné, stravné a príspevkov do rôznych
fondov nás hnevajú aj rozdiely financovania v jednotlivých
školách, mestách, krajoch... Ako je možné, že sa stredoškolák 
v Nitre naobeduje v školskej jedálni za 1,19 € a v Prievidzi dá za
obed 1,94 € a v niektorých mestách aj viac? Toto predsa nie je
oblasť, kde môže fungovať trhová ekonomika. Žiak nemá

možnosť  zvoliť si lacnejšiu jedáleň, musí sa naobedovať v škole,
ktorú navštevuje. Potom sa čudujeme, že sa deti stravujú
nezdravo, sú obézne, chorľavé a pod. Náklady na cestovanie 
a ubytovanie v internátoch sú také vysoké, že si žiaci nevyberajú
školu podľa svojich schopností, záujmu  a talentu, ale rodičia ich
dajú do školy, ktorá je v mieste bydliska, aby rodinný rozpočet

netrpel. Tieto oblasti boli vždy dotované,
pretože bez príspevku z našich daní to nikdy
nepôjde. A aj keď je školstvo dotované
samosprávami aj v súčasnosti, asi nie celkom
s prehľadom.
Odborári štrajk hodnotia veľmi dobre,
nakoľko sa ho zúčastnilo viac než 100-tisíc
pracovníkov školstva. Odborový zväz
pracovníkov školstva a vedy na Slovensku
zdôrazňuje, že požiadavky štrajkujúcich sa

týkajú platových pomerov, sociálneho
zabezpečenia, lepšieho spoločenského postavenia
pedagogických, odborných a nepedagogických zamestnancov
v školstve, ako aj navýšenia HDP pre rezort školstva. Výsledkom
spoločného rokovania je spoločná dohoda na rozšírenom
pracovnom rokovaní, na ktorom sa zúčastnia aj minister financií
a minister práce, sociálnych vecí a rodiny. Spoločné rozšírené
rokovanie sa uskutoční v prvých októbrových dňoch. V prípade,
že by sa spomínaní partneri nedohodli, nie je vylúčené, že by sa
už čoskoro mohli protesty zopakovať.

Klaudia Majzlanová

OOssoobbnnáá  žžeelleezznniiččnnáá  ddoopprraavvaa

Opäť po roku sa stala aktuálnou otázka ohľadom rušenia osobnej železničnej dopravy na trati Prievidza – Nitrianske Pravno. Podobne
ako vlani, tak aj tento rok starostovia dotknutých obcí, ale aj prezídium OZ Hornonitrie intervenovali za záchranu osobnej železničnej
dopravy na uvedenom  úseku. Dňa 27. júla sa starostovia obcí Nitrianske Pravno, Nedožery-Brezany a Pravenec zúčastnili rokovania
na pôde TSK so zástupcami ministerstva dopravy, Železničnej spoločnosti Slovensko, Trenčianskeho samosprávneho kraja – odboru
dopravy a SAD Prievidza, a.s. s cieľom podania relevantných argumentov na obhájenie existencie osobnej železničnej dopravy zo
strany dotknutých samospráv. Ani argumenty, či už samotnej cestujúcej verejnosti, ktorá mala k dispozícii návrh cestovného poriadku
na pripomienkovanie alebo ostatných zainteresovaných, ktorí mali záujem na nerušení predmetnej trate, však neboli postačujúce.
Z Ministerstva dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR sme obdržali odpoveď, v ktorej je ohľadom trate Prievidza – Nitrianske
Pravno uvedené nasledovné: „K pripomienke zachovať rozsah vlakovej dopravy na trati Prievidza – Nitrianske Pravno uvádzame, že
výkony miestnej železničnej osobnej dopravy sú tu významnejšie na úseku Prievidza – Nedožery (cca 250 denných cestujúcich),
ďalej výrazne klesajú (Nedožery – Pravenec cca 120 denných cestujúcich, Pravenec – Nitrianske Pravno cca 60 cestujúcich). V celej
dĺžke je trať v dobrom súbehu s cestnou komunikáciou. Výkony prímestskej autobusovej dopravy od Prievidze do Nitrianskeho
Pravna postupne klesajú z cca 2300 na cca 1300 denných cestujúcich a sú teda viditeľne väčšie, než výkony železnice. Z tohto
porovnania je viditeľné, že podstatná väčšina cestujúcich na predmetnej línii používa flexibilnejšie cestné spojenie. Na železničnú
osobnú dopravu sme sa tu rozhodli rezignovať najmä ohľadom na relatívne malú dĺžku trate Prievidza – Nitrianske Pravno. Vylúčenie
autobusovej dopravy v súbehu by tu vyžadovalo viacnásobné prestupy, znepríjemňujúce cestovanie“. V súlade s týmto vyjadrením
je teda potvrdené, že osobná železničná doprava na trati Prievidza – Nitrianske Pravno končí a v grafikone platnom na nasledujúce
obdobie sa už neobjaví.

PPrreeččoo  vvllaassttnnee  ššttrraajjkkoovvaallii......
Ing. Róbert Mikulášik, starosta obce

PPrreevvááddzzkkaa  ppooššttyy  nneezzmmeenneennáá

Na základe pripravovaných zmien v organizačnej štruktúre, z dôvodu optimalizácie
pracovných činností a zvýšenia efektívnosti v sekcii prevádzky poštovej siete 
na jednotlivých ORP (oblastné riaditeľstvá pôšt) sa v auguste z iniciatívy zamestnancov pošty
Pravenec v spolupráci s odbormi uskutočnila petičná akcia za zachovanie súčasného stavu,
ktorej sa zúčastnilo asi 750 občanov. Vzhľadom k ohlasu verejnosti, konkrétne občanov
Pravenca a Poluvsia, sa vedenie Slovenskej pošty rozhodlo ponechať pôvodnú organizačnú
štruktúru aj otváracie hodiny našej pobočky. 
Zamestnanci pošty Pravenec touto cestou ďakujú všetkým občanom, ktorí sa petičnej akcie
zúčastnili a prispeli tak k zachovaniu našej pobočky pošty v nezmenenej podobe.

Klaudia Majzlanová



TTuurriissttii  vv  lloonnee  pprríírrooddyy

Mgr. Jolana Majzlanová

Činnosť KST v Pravenci, ktorá po určitom období útlmu – po
tradičnom výstupe na Vyšehrad a individuálnych akciách
niektorých aktívnejších členov vykazovala minimálnu činnosť –
zdá sa, že nabrala nový dych.
Dôsledkom toho bolo uskutočnenie
dvoch vydarených akcií, čo môže byť
prísľubom do budúcna a dobrým
signálom oživenia činnosti. Prvou
akciou bola prechádzka na Štyri
chotáre, uskutočnená  v súčinnosti 
s klubom dôchodcov dňa 11. augusta
2012 a zúčastnilo sa jej prekvapivo  25
turistov. Bolo trochu paradoxom,, že v
tohtoročnom extrémne suchom
počasí práve v deň nášho výletu muselo
pršať, a tak sme časť trasy museli absolvovať v daždi. Ani táto
skutočnosť však neovplyvnila dobrú náladu účastníkov a až na
malé výnimky sme dosiahli cieľ našej trasy. Všetci bez výnimky,

hoci mokrí a zablatení vyjadrili túžbu znova absolvovať podobnú
akciu.
Tá na seba nedala dlho čakať a už 1. septembra 2012sa
uskutočnilo ďalšie turistické podujatie. Tentoraz sme si vybrali 
o čosi náročnejšiu trasu v oblasti Malej Magury, konkrétne trasu

z Temeša, cez Temešskú skalu, následne
výstup na Malú Maguru, čo bol vrchol
celej trasy a zostup cez roveň do
Malinovej. ˇUčasť bola ešte bohatšia
ako na predošlej akcii a opäť sme časť
túry prežili v daždi. Potvrdilo sa však
osvedčené pravidlo, že neexistuje zlé
počasie, môže byť len zle vystrojený
turista. Odmenou za túto nepriazeň
počasia boli neopakovateľné výhľady,
hlavne z Temešskej skaly na blízke a

vzdialenejšie okolie. Záver túry sa niesol
v znamení všeobecnej pohody a spokojnosti, a to i napriek
značnej únave účastníkov tejto akcie.

Jozef Kmeť

OOssllaavvyy  SSNNPP

SNP patrí bezpochyby k jednej z najdôležitejších udalostí 
v novodobej histórii nášho národa. Práve cez SNP sme sa aj my
zapojili do protifašistického odboja a zaradili sa tak k víťazným
mocnostiam 2. svetovej vojny. Nezabúdajme preto na tých, ktorí
padli, aby sme my žili.
28. augusta 2012 pri 68. výročí  SNP sa aj v našej obci konal
spomienkový akt. Za spolupráce ZPOZ –u, OcÚ, komisie pre
kultúru, šport a vzdelávanie a Riders pub-u Archa sa oslavy začali
kultúrnym programom speváckeho
súboru oboch častí obcí, príhovorom
starostu obce p. Ing. Róberta
Mikulášika a p. Imricha Hranaia,
kladením vencov, podpismi bývalých
partizánov – p. Štefana Reža a p. Jozefa
Polereckého a končili slávnostným
zapálením partizánskej vatry,
občerstvením a voľnou zábavou, 
o ktorú sa postarali DJ Urban Obert a
DJ Rudy.
Organizátorom a všetkým
zainteresovaným ďakujeme.

Mgr. Jolana Majzlanová

ZZoo  žžiivvoottaa  ZZPPOOZZ--uu

„Uplynie ešte veľa času, kým vaše dieťatko pochopí význam
ľudských slov, kým pochopí, čo je domov, láska, šťastie, ale 
i bolesť či sklamanie. No už dnes mu dávame do daru kúsok
domova, miesto, kde bude žiť, miesto, kde budú jeho korene.“

Slávnosť uvítania nových občanov do života, spojená so zápisom
do pamätnej knihy sa konala dňa 4. júla 2012. Do kruhu občanov
obce Pravenec boli prijímaní a zapísaní naši noví občania:

Timotej Dudka, narodený 13. septembra 2011
Štefan Sorad   , narodený 20. decembra 2011
Petra Gregušová, narodená 27. decembra 2011
Sarah Nikmonová, narodená 12. marca 2012
Martina Dvorská, narodená 26. marca 2012
Mia Čiscoňová, narodená 17. mája 2012
Jakub Zachar, narodený 26. júla 2012



KKlluubb  kkrreessťťaannsskkýýcchh  sseenniioorroovv

Klub kresťanských seniorov Pravenec dáva do pozornosti svojim
členom aj širokej verejnosti nasledovné akcie:

Jesenné modlitbové spoločenstvá
Október je pre kresťanov – katolíkov mesiacom úcty 
k Ružencovej Panne Márii.
Počas celého mesiaca budú vyprosované v modlitbe ruženca
pokoj a láska v srdciach ľudí, v rodinách a medzi národmi, a to 
v Dome nádeje od 17,00 hodiny. Pozvaní sú všetci, ktorí cítia túto
potrebu.

Sviečka za nenarodené deti

Po štvrtýkrát bude organizované celoslovenské zjednotenie sa 
v modlitbách za nenarodené deti a v úmysle za ochranu života.
Spomienkové modlitebné stretnutie bude 2. novembra 2012 na
miestnom cintoríne v časti kolónia o 14,30 hod.

Ing. Helena Mačuhová

Mgr. Jolana Majzlanová

PPrríírrooddnnéé  lliieekkyy  zzddaarrmmaa

RReecceepptt  mmeessiiaaccaa

„Ani jednej zelinky vo svete nieto nadarmo, lenže nevedia ľudia, od čoho je ktorá.“
V kvetoch, listoch, stonkách a koreňoch sa nachádza zázračná sila bylín, ktoré rastú
všade okolo nás. Príroda sa postarala o lieky, ktoré pomôžu a nemajú vedľajšie
účinky. Keďže prichádza chladnejšie obdobie, sme náchylnejší na rôzne druhy
chorôb. Preto ako prevenciu, či na samotnú liečbu vám ponúkame hrsť liečivých
typov.
Ak ste citliví na zmeny počasia, zlé vplyvy zmiernite čajom z levandule. Z tejto
príjemne upokojujúcej bylinky si môžete pripraviť voňavý vankúšik, ktorý
prospieva pri poruchách spánku.
Vyhnať depresívnu náladu vám pomôže čaj z ľubovníka
bodkovaného, ktorý si osladíte medom. Na zápaly
pomáha repík lekársky.
Jesennému prechladnutiu sa vyvarujete pitím čaju 
z medovky (má aj upokojujúce a posilňujúce účinky),
lipového kvetu,  materinej dúšky a bazy čiernej. Na
podporenie trávenia odporúčame mätu priepornú.
Žihľavový čaj prečistí krv, zrýchli metabolizmus 
a detoxikuje organizmus.
Toto je len pár z mnohých byliniek, ktoré tvoria
bohatstvo božej lekárne. Samozrejme je to aj droga,
takže ich prehnané užívanie môže tiež uškodiť.

Určite sa vám stalo, že nemáte čas variť, alebo sa vám nechce. Možno práve
preto vám príde vhod tento recept.
Uvaríme si cestoviny / špagety, špirálky a iné/, otvoríme zaváraninu/
zohrejeme/,  zalejeme cestoviny a posypeme strúhaným syrom.
Jednoduché. Dobrú chuť!

Práve v tomto období plnom zeleniny si však prichystáme do komory
zaváraninové poháre z vlastných zásob, aby sme si tento recept aj
zjednodušili.
Zmes na cestoviny
1kg rajčín – ošúpať, 1kg papriky, 5 cibúľ, 1 cesnak, 1 PL sladkej papriky, 1 KL
štipľavej papriky, 1KL korenia, 1 kg mletého mäsa.

Zeleninu zomelieme, povaríme a rozmixujeme. Pridáme koreniny a povaríme.
Mleté mäso podlejeme trochou vody, pridáme roztlačený cesnak a dusíme ½ hod. Pridáme do zeleninovej zmesi a povaríme ½ hod.
Naložíme do pohárov a sterilizujeme.

Mgr. Jolana Majzlanová



KKrríížžoovvkkaa

PPrree  nnaajjmmeennššíícchh

TAXI
Nakoľko frekvencia autobusových a vlakových spojov vo

večerných hodinách a počas víkendov je obmedzená,
ponúkame vám službu taxi.

t. č. 0902630620
Z Prievidze do Pravenca – 5 eur

V týždni do 22,00 hod. alebo možnosť zajednania vopred.

Zazvoní telefón, chlapík ho zdvihne a počuje:
- Haló, je tam číslo 444 444?
- Áno
- Prosím Vás, mohli by ste mi zavolať lekára, zasekol (TAJNIČKA) 
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Jolana Bobocká

FFuuttbbaalloovvýý  ooddddiieell  PPrraavveenneecc

NNaarrooddeenníí

Jurkovičová Emília vo veku 60 rokov
Šnirc Jozef vo veku 83 rokov

Výsledky - dorastenci
Pravenec - Opatovce 2:2
Pravenec - Uhrovec 3:2
V. Uherce - Pravenec 3:1
Pravenec - Ráztočno 1:1
Diviacka n.V. - Pravenec 3:2
Pravenec - Nitr. Rudno 5:3
Skačany - Pravenec 5:1
Pravenec - Malinová 3:0

Výsledky - muži
Pravenec - Opatovce 1:1
Pravenec - Šimonovany 1:3
V. Bielice - Pravenec 2:3
Pravenec - Ráztočno 2:0
Hradec - Pravenec 1:11
Pravenec - Chynorany 4:1
Skačany  - Pravenec 1:0
Pravenec - Kamenec p. Vtáč. 1:3

Rendeková Viktória
31.8.2012

Franko Michal 
13.8.2012

Franko Marek 
13.8.2012

ZZoossnnuullíí

CCyykklloottúúrraa    

Tento rok si ako cieľ svojej cesty
vybrali cyklisti Jasenskú dolinu
vzdialenú od Pravenca 55km. 
A tak sa 16. augusta v ranných
hodinách zišlo na štarte 20
cyklistov vrátane žien a detí. Trasu
Kľačno - Vrícko - Kláštor pod
Znievom - Valča - Žabokreky
zvládli všetci s ľahkosťou 
a radosťou. Ešte aj počasie bolo
ako na objednávku, príjemné 
a slnečné. Popoludňajšie hodiny
až do nasledujúceho rána strávili
cyklisti aj ich rodinní príslušníci 
v penzióne Brest. Nechýbala chutná večera, opekačka, diskotéka, či kúpanie v jakuzzi. V sobotu doobeda všetci absolvovali na
bicykloch cestu späť s príjemnou prestávkou na občerstvenie v prekrásnej Gaderskej doline. Aj táto cyklotúra všetkých zúčastnených
len utvrdila v tom, že o rok niečo podobné absolvujú znova.

Jolana Bobocká

FFuuttbbaalloovvýý  ttuurrnnaajj  vveetteerráánnoovv

Koncom júla v peknú slnečnú sobotu sa zišli mužstvá veteránov z Malinovej, Poluvsia, Nitrianskeho Pravna a Pravenca, aby si zmerali
sily a upevnili športového ducha aj v strednom veku.
Spolu odohrali 4 zápasy. Vo finále sa stretli muži z Nitrianskeho Pravna a z Poluvsia. Konečné poradie bolo nasledovné:

1. Poluvsie 2. Nitrianske Pravno 3. Malinová 4. Pravenec
Samozrejme nechýbalo chladené čapované pivko od smädu a tradičný guláš, ktorého bolo treba uvariť dva kotly, nakoľko účasť
divákov bola nadočakávanie vysoká.

Jolana Bobocká


